

## France in the North Pacific

By an advertisement in another column we learn that the Imperial Government of France did on the 17th of November last claim the sovereignty of « Clipperton island » situated in North Pacific, lat 10° 28' N Longitude 109° 19' North, Longitude 109° 13' West, as marked by the French Commisionere. The island we are told is low and small but covered with guano. The French ship *Amiral*, wich touched at this port during the past week, is the pioneer of French guano enterprises and has the government officer on board, to whom the taking possession is entrusted. The island is distant from Hawaiï 2700 miles and from the nearest point on the Mexican coast (Acapulco) about 550 miles

Par une publication parue dans une autre parution, nous apprenons que le 17 novembre le gouvernement impérial Français a fait une dernière déclaration de souveraineté sur l'île de Clipperton située dans le pacifique par 10°28 de latitude nord et 109°19 de longitude ouest, telle que signée par le commissaire Français. L'île dont on nous a parlé est petite et basse mais couverte de guano. Le navire Français *Amiral* qui a touché cette île durant la semaine dernière est le pionnier des entreprises Françaises du guano. Un officier du gouvernement Français chargé de la prise de possession de l'île était à son bord. L'île est distante de 2700 milles d'Hawaiï et le point le plus proche est la côte mexicaine (Acapulco) environ 550 milles.

Merci à Jacques Davy (membre CPOM) pour la traduction.